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   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Z Rady města
Kompletní text Usnesení 
rady města je uveden na in-
ternetových stránkách města 
www.rokytnicevoh.cz nebo 
k nahlédnutí na Městském 
úřadu v Rokytnici v Orlic-
kých horách.

Informace z jednání rady města dne 20.04.2020
- zkrácený výpis

l Lyžařský vlek Farský Kopec - vyúčtování provozu
Radě města bylo předloženo vyúčtování nájemného za provoz 
lyžařského vleku na Farském kopci zimní sezóny 2019-2020 
a žádost o slevu na nájemném za provoz vleku za dny lyžařského 
kurzu ZŠ Rokytnice v Orlických horách.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí 
vyúčtování nájemného lyžařského areálu Farský kopec Rokytni-
ce v Orlických horách za provoz vleku sezóny 2019-2020 před-
loženou nájemci zařízení.
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje promi-
nutí nájemného za provoz lyžařského vleku na Farském kopci 
v zimní sezóně 2019/2020 v plném rozsahu provozu.

l Žádost o postavení repliky pivovarského kříže
Pan Pavel Kaška, jako zástupce občanské iniciativy, požá-
dal o souhlas a podporu s instalací repliky pivovarského kříže 
a artefaktu bývalého pivovaru na původním místě na pozemku 
p.č. 1115 v k.ú. Rokytnice v Orlických horách. Obnovu těchto 
artefaktů bude občanská iniciativa hradit jednak ze svých zdro-
jů a současně budou usilovat o získání případných prostředků 
od nějakého nadačního fondu, který tyto aktivity podporuje. Zá-
roveň požádali město o podporu minimálně formou administra-
tivní pomoci související se získáním souhlasu s instalací těchto 
prvků na území památkové zóny.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí 
žádost pana Pavla Kašky, jako zástupce občanské iniciativy, 
o souhlas a podporu s instalací repliky pivovarského kříže a ar-
tefaktu bývalého pivovaru na původním místě na pozemku p. č. 
1115 v k. ú. Rokytnice v Orlických horách a ukládá starostovi 
města jednat se zástupci občanské iniciativy o podmínkách rea-
lizace akce.

l Výroční zpráva Pečovatelské služby Rokytnice v Orlic-
kých horách
Radě města byla předložena výroční zpráva za rok 2019  
Pečovatelské služby Rokytnice v Orlických horách.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí 
výroční zprávu za rok 2019 Pečovatelské služby Rokytnice v Or-
lických horách.

l Informace ředitelky mateřské školy
Bc. Vlasta Gallová, ředitelka Mateřské školy Rokytnice v Orlic-
kých horách, předala radě města informaci k přerušení provozu 
mateřské školy, zejména o činnostech provedených zaměstnanci 

v době přerušení provozu.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí 
informaci ředitelky Mateřské školy Rokytnice v Orlických ho-
rách k přerušení provozu mateřské školy.

l Pojištění vozidel města
Radě města byla předložena nabídka pojištění vozidel města 
zpracovaná společností Renomia, a.s. Přílohou této nabídky je 
tabulka srovnání cen pojištění od vybraných pojišťoven. V přípa-
dě uzavření nové pojistné smlouvy je třeba vypovědět pojistnou 
smlouvu stávající.
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje podání 
výpovědi pojistné smlouvy č. 1899921314 uzavřené se společ-
ností Generali Česká pojišťovna a.s. na pojištění vozidel, a to 
výpovědí ke konci pojistného období.

Informace z jednání rady města dne 04.05.2020
- zkrácený výpis

l Provoz MŠ Rokytnice v Orlických horách
Ředitelka MŠ Bc. Gallová předložila radě města návrh na zahá-
jení provozu mateřské školy od 11.05.2020.
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje  
zahájit provoz Mateřské školy Rokytnice v Orlických horách 
od 11.05.2020.

l Žádost o souhlas s posunutím termínu otevření Muzea že-
leznice
Letohradský železniční klub z.s. předložil radě města žádost 
o souhlas s posunutím termínu otevření Muzea železnice Ro-
kytnice v Orlických horách od 04.07.2020 z důvodů krizových 
opatření vlády ČR a rekonstrukce expozice.
Rada města Rokytnice v  Orlických horách souhlasí s  ote-
vřením Muzea železnice Rokytnice v Orlických horách 
od 04.07.2020.

l Dotace z rozpočtu města
Radě města byly předloženy návrhy smluv. Předmětem smluv 
je poskytnutí dotací jednotlivým žadatelům dle schválení radou 
města dne 10.02.2020, 02.03.2020 a 16.03.2020 a dle schválené-
ho rozpočtu na rok 2020.
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje uzavřít:
a) se zájmovým sdružením právnických osob Euroregion Po-

mezí Čech, Moravy a Kladska – Euroregion Glacensis, Pan-
ská čp. 1492, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu Města 
Rokytnice v Orlických horách č. VS/1/2020 ve výši 2 000 Kč,

b) s organizací Farní charita Rychnov nad Kněžnou, Palackého 
čp. 111, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, veřejnoprávní smlou-
vu o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu Města Rokyt-
nice v Orlických horách č. VS/2/2020 ve výši 3 000 Kč,

c) s organizací Albertinum, odborný léčebný ústav, Žamberk, 
Za Kopečkem čp. 353, 564 01 Žamberk, veřejnoprávní smlou-
vu o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu Města Rokyt-
nice v Orlických horách č. VS/3/2020 ve výši 10 000 Kč,

d) s organizací Oblastní charita Červený Kostelec, 5. května 
čp. 1170, 549 41 Červený Kostelec, veřejnoprávní smlouvu 



o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu Města Rokytnice 
v Orlických horách č. VS/4/2020 ve výši 5 000 Kč, všechny 
dle předloženého návrhu. 

l Ceník - Muzeum Pevnost Hanička
Vedoucí muzea p. Minář předložil návrh na změnu ceníku vstup-
ného s přihlédnutím na omezení kapacity návštěvníků při pro-
hlídkách v souvislosti s krizovým opatřením vlády ČR.
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje změnu 
ceníku vstupného v Muzeu Pevnost Hanička dle předloženého 
návrhu s účinností od 05.05.2020.

l Žádost o bezúplatnou výpůjčku sbírkového předmětu - 
Muzeum Pevnost Hanička
Vedoucí muzea p. Minář předložil návrh na podání žádosti o bez-
úplatnou výpůjčku sbírkového předmětu zbraně - protitankový 
kanón vz. 36 v provedení L1 od Vojenského historického ústavu 
Praha z důvodu rozšíření expozice muzea.
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje podání 
žádosti na Vojenský historický ústav Praha o bezúplatnou vý-
půjčku sbírkového předmětu zbraně - protitankový kanón vz. 36 
v provedení L1 dle návrhu.
l Účetní závěrka - ZŠ Rokytnice v Orlických horách
Základní škola předložila dle Směrnice ke schvalování účetních 
závěrek příspěvkových organizací zřízených Městem Rokytni-
ce v Orlických horách účetní závěrku základní školy za rok 
2019.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí 
výsledek hospodaření za rok 2019 Základní školy Rokytnice v 
Orlických horách.
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje 
a) účetní závěrku Základní školy Rokytnice v Orlických horách 

za rok 2019,
b) převod hospodářského výsledku ve výši 36 418,39 Kč do fon-

dů školy podle předloženého návrhu.
l Účetní závěrka - MŠ Rokytnice v Orlických horách
Mateřská škola předložila dle Směrnice ke schvalování účetních 
závěrek příspěvkových organizací zřízených Městem Rokytnice 
v Orlických horách účetní závěrku mateřské školy za rok 2019.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí vý-
sledek hospodaření za rok 2019 Základní školy Rokytnice v Or-
lických horách.

Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje
a) účetní závěrku Mateřské školy Rokytnice v Orlických horách 

za rok 2019,
b) převod hospodářského výsledku ve výši 1 449,15 Kč do re-

zervního fondu školy podle předloženého návrhu.
l Nabídka odprodeje pozemku p. č. 259/1 v k. ú. Rokytnice 
v Orlických horách
Radě města byla předložena nabídka Státního pozemkového 
úřadu, Krajského pozemkového úřadu pro Královéhradecký kraj 
Hradec Králové na odprodej pozemku p. č. 259/1- část dle geo-
metrického plánu v k. ú. Rokytnice v Orlických horách.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí 
nabídku Státního pozemkového úřadu, Krajského pozemkového 
úřadu pro Královéhradecký kraj Hradec Králové na odprodej po-
zemku p. č. 259/1- část dle geometrického plánu v k. ú. Rokytni-
ce v Orlických horách.
Rada města Rokytnice v Orlických horách ukládá starostovi 
jednat se Státním pozemkovým úřadem o možnosti odkoupení 
předmětného pozemku v roce 2021.
l Provoz ZŠ Rokytnice v Orlických horách
Ředitel ZŠ Mgr. Dušek informoval radu města o plánovaném 
zahájení provozu základní školy od 11.05.2020 pro žáky 9. tříd 
a od 25.05.2020 pro žáky 1. stupně při splnění daných podmí-
nek Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy. Dále podal 
informace o zápisu dětí do 1. ročníku základní školy, který se 
uskutečnil v průběhu dubna bez přímé účasti dětí v souvislosti 
s krizovým opatřením vlády ČR. Do 1. třídy pravděpodobně na-
stoupí 25 žáků.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí 
informace o plánovaném zahájení provozu Základní školy Ro-
kytnice v Orlických horách od 11.05.2020 pro žáky 9. třídy a od 
25.05.2020 pro žáky 1. stupně.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí 
informace o zápisu dětí do 1. ročníku Základní školy Rokytnice 
v Orlických horách.
l Fotbalové kabiny v Rokytnici v Orlických horách
Místostarosta informoval radu města o realizaci výstavby fotba-
lových kabin.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí 
informace místostarosty o realizaci výstavby fotbalových kabin 
v rámci veřejné zakázky na akci „Fotbalové kabiny v Rokytnici 
v Orlických horách“.
Rada města Rokytnice v Orlických horách ukládá místosta-
rostovi zajistit návrh na vybavení fotbalových kabin.

q ilustrační foto

q ilustrační foto



 V minulém čísle jsem psala 
o tom, že nad tradiční Anen-
skou poutí v Rokytnici se vzná-
ší spousta otazníků a vůbec 
jsme nevěděli, zda bude možné 
tuto oblíbenou akci uskutečnit. 
Téměř třicet let zpestřuje kaž-
doročně rokytnické léto a ni-
kdo si snad neuměl představit 
prázdniny bez Anenské pouti.

   Až letos jsme této představě 
byli hodně blízko. Ale protože 
jsme chtěli udělat vše pro to, 
aby se v historii města nemu-
selo psát „ To bylo tenkrát, co 
poprvé nebyla Anenská kvůli 
koronaviru“, mám pro všech-
ny dobrou zprávu, že pouť se 
uskuteční!

   A nejen to. Rádi bychom  
začali pouťový týden opět let-
ním kinem v zámeckém parku, 
kam se nám po letech vrátilo 
a bývá hojně navštíveno. Pra-
cujeme na výběru filmů, kde 
preferujeme novější českou 
tvorbu pro všechny generace. 
Nebude tedy chybět nová česká 
pohádka a tři filmy, u kterých 
si odpočineme. Možná jste ně-
které již viděli, ale do kina, kde 
je vždy pěkná letní atmosféra, 
voní zde tráva, stromy, čepuje 
se pivo a nad hlavou létají při 
setmění netopýři, určitě mno-
zí rádi zajdou. První film tedy 
uvidíte v neděli 19.7., pokračo-
vat budeme do středy 22.7. Sa-
mozřejmě budeme ctít aktuální 
opatření proti šíření nákazy.

   Ve čtvrtek se pak vše uklidí 
a připraví k třídennímu pou-
ťovému maratonu. Ten začne 

v pátek 24.7. Bohužel vzhle-
dem k situaci musíme vyne-
chat páteční ohňostroj a velkou 
ztrátou budou i zrušené sobotní 
Horalské hry, jejichž velkolepý 
desátý ročník prožijeme příští 
rok. V rámci možností se však 
snažíme program doplnit tak, 
aby se návštěvník bavil po celé 
tři dny, jak je tu zvykem.  

   Takže teď tedy to pozitivní – 
„ochutnávka“ toho, co zrušeno 
není a co nového jsme přidali:
   V pátek se můžete těšit 
na druhý revivalový večer 
na rokytnickém náměstí. Letos 
s Waldou Nerušilem a kapelou 
Malevil Band (revival W. Ma-
tušky) a se skupinou Kabát Re-
vival. Pokud se opatření ještě 
trochu rozvolní, večer zakončí-
me diskotékou. 

   V sobotu ráno otevřeme  
řemeslnický jarmark v prosto-
rách zámku, o který byl letos ze 
strany řemeslníků velký zájem, 
protože jsme v Rokytnici prý 
jedni z mála, kteří akci neruší 
a jsou pozitivně naladění. Jar-
mark bude doprovázet celoden-
ní program, ve kterém uvidíte 
a prožijete si šermíře, loutkové 
divadlo, kejklíře, balónkovou 
a bublinovou show, dobový 
kolotoč, dětské dílničky, taneč-

nice, žonglérskou školičku, živá 
zvířata, muzikanty a přislíben je 
i trubadúr. Budete si moci zajít 
ke kartářce, na dobré kafe, čo-
koládu, medovinu a bramboro-
vé placky na peci. Večerní ho-
ralská zábava sice nebude, ale 
pobavit se můžete při taneční 
zábavě na náměstí. Po setmě-
ní nám ji zpestří ohňová show 
ve skotském duchu (to jako ná-
plastička za chybějící ohňostroj 
a Horalské hry).

   Neděle je vždy poklidná,  
necháme tedy návštěvníky kor-
zovat, zajít na pouťovou mši, 
navštívit lunapark, který prý 
letos bude obohacen i o vyhlíd-
kový řetízák (30m). Po obědě 
bude velká loutková pohádka 
pro děti a samozřejmě neoši-
díme milovníky dobré muziky 
o závěrečný koncert Uni Big 
Bandu, jenž udělá tradičně teč-
ku za celou poutí.

   Během všech pouťových 
dní budou ještě probíhat ne-
zbytné mše svaté na různých 

místech, prohlídky zámeckého  
kostela, výstavy v muzeu Sýp-
ka i na zámku, otevřena budou 
všechna naše muzea. V jednání 
jsou ještě další aktivity, které 
však ještě nemáme zcela domlu-
vené. Na příval hostů se zajisté 
těší i dlouho uzavřené rokytnic-
ké hospody, které ke koloritu 
pouti stoprocentně patří.

   Přeci jen ale musím na závěr 
poprosit všechny o ohledupl-
nost, ukázněnost a dodržování 
všech aktuálně nastavených 
pravidel pro návštěvníky vět-
ších akcí. My jsme zabojovali 
a nevzdáváme to, tak nám, pro-
sím, buďte nápomocni. Potom 
si Anenskou pouť 2020 všichni 
užijeme a budeme na ni rádi 
vzpomínat. Do našich myslí 
se totiž zapíše určitě a doufám, 
že v neblahém spojení s virem 
zvaným KORONA naposledy.

   Srdečně Vás tedy jménem 
všech pořádajících na pouť 
i kino zvu. A držme si pěsti.
 Vlaďka Jiroutová

anenská pouť bude!



Projekt přestavby křižovatky u rokytnického zámeckého kostela 
byl dokončen výsadbou zeleně a instalací drobného mobiliáře.
   Práce provedla firma VK-zahrady a spolufinancovány byly  
z prostředků Integrovaného regionálního operačního programu 
prostřednictvím Místní akční skupiny Splav.      LG

  Během  koronavirové  přestávky 
jsme  v  rokytnické  knihovně  ne-
zaháleli.  Inventář  jsme  obohatili 
o dva regály, vylepšili a přidali jsme 
popisky regálů pro lepší orientaci malých i velkých čte-
nářů. Vyřadili jsme některé staré knihy a doplnili burzu 
knih a časopisů, která pro Vás bude připravena od mě-
síce června vždy v otevírací době knihovny od 13 do 17 
hodin.  V  měsíci  červnu  bude  zatím  knihovna  otevře-
na jen ve čtvrtek.   Veřejný internet bude k dispozici až 
po prázdninách. 
    Moc ráda bych na závěr poděkovala všem dárcům knih, 
díky nimž máme burzu opět naplněnu a knihy, které by 
jinak skončily ve sběru, budou tak dělat radost ještě dal-
ším lidem.                        vj

Knihovna
v Rokytnici v O. h.

Všimli jsme si...

 Zeptali jsme se rokytnického malíře Martina Trojny, jestli  
se koronavirová krize odrazila i v jeho tvorbě. Odpověď byla vel-
mi rychlá a na redakční e-mail přišly fotografie obrazů s rouško-
vou tématikou. Tímto za ně Martinovi děkujeme.                   JKO

PODĚKOVÁNÍ
 V minulém vydání jsme děkovali dámám, které se aktivně 
zapojily do šití roušek pro rokytnické obyvatele i organizace. 
Není možné vypátrat a obsáhnout všechny ty, jenž pomohly  
v nelehké době, a ani to není v silách naší redakce. Dovolte 
nám, abychom dodatečně poděkovali paní Zuzce Kozlové, 
která našila velké množství roušek a v minulém čísle nebyla 
zmíněna.

Redakce

 V rokytnické knihovně si  
budete moci letos prohlédnout 
velice zajímavou knihu od dlou-
holeté sběratelky titulu BA-
BIČKA paní Marty Zemanové. 
Výročí má letos nejen slavná spi-
sovatelka Božena Němcová (200 
let od narození), ale i samotná 
babička Magdalena Novotná Ču-
dová (250 let od narození). Kni-
ha vychází s autorským dodat-
kem Babička Boženy Němcové 
- skutečnost či sen?, kde se píše 
o hlavních postavách knihy a je-
jich skutečných osudech. Zároveň 
dodatek seznamuje čtenáře s his-
torií vydávání tohoto díla za uply-
nulých 165 let.                             vj

Jubilejní BABIČKA Boženy 
Němcové – vydání 2020

Městské informační
a kulturní středisko

v Rokytnici v Orlických 
horách 

OTEVÍRACÍ 
DOBA PRO

VEŘEJNOST
V ČERVNU

Pondělí: 9.00 – 15.00
Úterý: 9.00 – 12.00
Středa: 9.00 – 15.00
Čtvrtek: 9.00 – 12.00
Pátek: 9.00 – 12.00

Všechny změny budou na našich webových stránkách:
info.rokytnicevoh.cz

ZEPTALI JSME SE…



Náš rozhovor
Roadtrip: Lukáš Rykr za hudbou 

na Hawaii a zpět
 V této době, kdy se společnost zastavila – až by se pandemii 
chtělo říct: „Děkujeme, odejděte.“ – se vybízí příležitost zavzpo-
mínat na to, že svět je velký, rozmanitý a má mnohé co nabídnout. 
Tak např. cestování, hudba atd. Náhodný výběr ode mě nečekej-
te, protože Lukáš Rykr rok 2019 propojil se zmiňovanými dvěma 
možnostmi a výsledkem toho bylo nové hudební album nazvané 
Roadtrip.

Ale prvotní otázka zní: 
   „Jak se člověk vůbec dostane k vlastní hudební tvorbě?“
   „Za mě? Vypisuji se, beru to jako terapii.“ Tahle slova nebyla ře-
čena jako první, ale stala se výslednicí mnoha aspektů. Od malička 
pěstovaná láska k hudbě jako takové byl základ, ať už to bylo hraní 
na kytaru pod vedením Františka Grulicha, tancování ve skupině 
Horské Myši pod taktovkou Pavly Staňkové, anebo jen individu-
ální skládání vlastních veršů a básní, jejichž prvotní inspirace vy-
cházela od jeho starší sestry Ivanky. Pak střet s realitou vzal za své. 
Povinnosti, úkoly, práce. A tak časem v Lukášovi dozrála potřeba 
se vypisovat. „Vnímám psaní jako osobního psychiatra,“ dodává 
s úsměvem. „Psal jsem básničky jako zlost na známky, protože 
kvůli těm špatným jsem měl neustále „zarachy“ – směje se – pak 
ta klasika v mém věku – holky. Časem se témata mění, ale dodnes 
mě drží to, že psaním si čistím hlavu.“
   Horské Myši vnímá Lukáš jako jeden z klíčových milníků. „Díky 
tancování, tehdy již pod vedením Gigiho, jsme měli k rapu a hip-
-hopu velmi blízko. Vít Rozsíval jednou přišel s nápadem zkusit 
vytvořit něco vlastního.“ Slovo dalo slovo a s Filipem Novákem 
vytvořili pár vlastních beatů a produkcí. „Následně jsme se dostali 
k Vojtovi Marešovi, Fíšovi a Mírovi Lukáškovi, kteří v jedné gará-
ži trénovali své vlastní věci a beat-box. My se na ně chodili dívat 
a poslouchat je. Bavilo nás to.“ 

   A náhle byla v Rokytnici skupina čtyř mladých nadšenců – Eli-
áš Jeřábek, Daniel Konewka, Vít Rozsíval a Lukáš Rykr – kteří 
ve své zkušebně začali psát první songy. 
   „Po třech letech jsme vydali společné album jako uskupení VSB 
(Village Strikes Back) – Prdel Wody mixtape. První album byla to-
tální domácí výroba – bio produkt, handmade,“ Lukáš nostalgicky 
vzpomíná, „nahráno u Víťase doma.“

   Lukáše tahle zkušenost posunula dál a otevřela budoucí dveře. 
Na jednom z koncertů v Žamberku se setkal s Pájou Michalovičo-
vou, se kterou se znal skrz tancování (taneční skupina Neon). I ona 
se už tehdy věnovala hudbě (Sestry v rýmu). Práce oba zavedla 
do Prahy, kde se opět setkali a začali makat na společném albu 
Životu blíž pod nově vzniklým uskupením Aport Support. Tohle 
album už bylo nahráváno v Praze v Rooftop studiu Ondřeje Žatku-
liaka. Vydáno bylo v roce 2014. 
   „Následovaly občasné koncerty s Aportem a psaní nápadů 
do šuplíku,“ dodává Lukáš, „pracovní život měl přednost.“ To vše 
před rokem 2019.

   „Pak jsem potkal Kačku. Ta měla za životní sen vycestovat a rok 
žít v Kanadě. Když už jsme byli spolu, tak ji po několika letech 
čekání potvrdili cestovní vízum.“ Pohled prozradil složitost celé 
té situace. „Díky své práci grafika a vstřícnosti několika lidí, jsem 
si mohl dovolit, že za nějaký čas za Kačkou přiletím. Svoji práci 
jsem mohl zvládat v zahraničí. Nakonec jsem tam strávil 9 měsí-
ců.“ 

   Vancouver Lukáše oslovil. V tom dobrém, ale i v tom špatném. 
Začaly zde vznikat první tracky. „Vypisoval jsem se z aktuálních 
prožitků. Track Money vycházel ze situace, kdy klienti neplatili 
včas (zpožděné faktury, neochota platit za smyšlené důvody), díky 
čemuž nastaly komplikace a Vancouver je relativně drahý město 
na život, což nebylo s průměrným českým platem lehké utáhnout.“ 
Další track Hastings přibližuje situaci, kdy se Lukáš vrací z práce 
domů přes jednu ulici, která je odstrašujícím příkladem konzumní 
společnosti – ulice plná bezdomovců, drogově závislých, spousta 
mladých a promarněných … „Zkrátka výpověď aktuálních emocí, 
prožitků, extrémně osobních záležitostí,“ dodává. 

   „S přibývajícími texty se začala klubat myšlenka nějakého toho 
alba. Ale není to jen o těch negativních emocích. Další tracky jsou 
naopak pozitivní, ta energie z přírody, radost a svoboda. Jedno-
značně ta svoboda.“ Zdůrazňuje. „Na konci toho všeho jsme se 
s Kačkou vydali na dvouměsíční roadtrip. V obytným autě napříč 
západem Spojených států s cílovou zastávkou na Havaji, kde jsme 
za měsíc procestovali čtyři největší ostrovy. A na téhle cestě se 
postupně rodily další tracky. Zážitky psané po večerech. Emoce 
a inspirace byly všude. Koupání ve vodopádech, jezení ovoce čer-
stvě utrženého v džungli, usínání u ohně na plážích, východ slunce 
na vrchu sopky, ale i zážitky s policií při nočním spaní v autě.“ 
A mnoho dalších. ¨
   Nejsilnější zážitek se odehrál na havajském ostrově Kauai (kau-
vaj): „… kde jsem zapálil oheň na pláži, poprosil místního Havaj-
ce o zahrání na kytaru a požádal Kačku o ruku.“ A řekla své „ano“.



   „Návrat zpátky do Prahy nám trval 34 hodin,“ Lukáš pokrčil 
rameny, „… a začal boj o přežití. Přijeli jsme jen s jedním dola-
rem … Ale vrátil jsem se s materiálem, u kterého jsem cítil, že je 
potřeba ho co nejdříve vydat. Bylo to aktuální teď a tady. Musel 
jsem řešit, jestli to neodložit. Čekala nás svatba. Šel jsem s urči-
tou obavou do toho a od února začal nahrávat opět v Rooftopu. 
V červenci to bylo venku. V září svatba a křest alba proběhl až 
7. prosince 2019, který završil 
celý ten proces. Album Road-
trip bylo venku!“

   „Co by měli čtenáři o albu 
ještě vědět a jaké máš plány 
v nejbližší budoucnosti?“
   „Roadtrip je album plné auten-
tického textu, který vypovídá 
o našem cestování v Americe. 
Je vlastně hudebním zpracová-
ním našeho životního příběhu.“ 
Na albu se podíleli mimo jiné 
Eliáš Jeřábek, Pája Michalovi-
čová, Tomáš Goll, Vít Rozsíval, 
Dominik Žídek a Adam Smola 
(Saklovsky). „Co se týče hudby 
v nejbližší budoucnosti, tak při-
pravujeme natáčení videoklipů, 
které bychom chtěli letos stih-
nout, dále připravujeme jednu 
menší spolupráci s kapelou Eli-
as and The Shepherds (frontma-
nem je Eliáš Jeřábek). Také dál 
píšu do šuplíku – to znamená, 
že zatím není představa kon-

krétního alba, protože mě čekají rodičovské povinnosti. Pak uvi-
díme, co bude dál.“

   Závěrem Lukáš nastínil, jak takové album vlastně vzniká.    „Nej-
sem registrovaný pod žádným vydavatelstvím, vše si zajišťuji sám 
a celé album vzniklo za trpělivosti dnes již mé ženy a na vlastní ná-
klad … Byl bych rád, kdyby si to album lidi poslechli bez předsud-
ků a pak teprve poté si udělali názor,“ dodává, poněvadž ve svém 
odvětví se po celou dobu střetává s předsudky, že rap musí být jen 
agresivní a špatný... nemusí. „Věřím, že si na albu každý najde 
své. I v koutech Rokytnice je možné něco tvořit – být kreativní. 
Prostě tvůrčí tvor z Orlickejch, řekl bych.“

   Podpořit album můžete i jeho koupí na http://www.aportsupport.
cz/
Aktuální informace najdete na https://www.facebook.com/LukeR.
bars/ (například ranní koronakaranténa bars, ale také rozhovor 
v Music Boxu pro PRAHA TV a další jako třeba sestřih z křestu 
a odkazy na streamovací služby pro poslech.)

S Lukášem si povídal Pavel Koukol.



Přednáška
výživové specialistky

Margit Slimákové

„Jak žít s viry a zdravá 
výživa v pohodě“

26. září 2020 od 18 hodin
v sále u Rykrů v Pěčíně

   
   Přednáška na aktuální 
téma, které se týká nás 

všech, o tom, jak si chránit 
zdraví posilováním imunity 

vlivem stravy, jak udržet 
zdravou rodinu v krizové 

situaci.

q Foto: www.margit.cz

OČNÍ OPTIK
JIŘÍ MENCÁK

ROKYTNICE
V ORLICKÝCH HORÁCH

Otevřeno
každou středu

od 13 do 15.30 hodin.

Mám ve svém archivu několik raritních znaků, tak se na některé pojďme podívat a možná budete překva-
peni tím, co můžete ve znacích nalézt. Například ... (PRVNÍ TAJENKA), které najdete na Kutnohorsku, 
má ve znaku podivnou figuru. Jde o takzvaného ... (DRUHÁ TAJENKA). Znak byl obci dán s povýšením 
vesnice na ... (TŘETÍ TAJENKA) kolem roku 1540. Tato figura je často používána v ... (ČTVRTÁ TA-
JENKA) minulosti germánských kmenů, ale je také užívána v českých zemích. Příslušnost ke germán-
ským kmenům dokazuje i ... (PÁTÁ TAJENKA) z dubových lístků, jenž má figura na hlavě.

ZNAKY A ERBY MĚST A ŠLECHTICKÝCH RODŮ - 57. DÍL

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA

VODOROVNĚ: A. Instrukce, černomořské lázně. – B. Africký stát, Japonský premiér. – C. SPZ 
Praha – město, povrchový důl, ukazovací zájmeno, dětské citoslovce. – D. SPZ Kolína, DRUHÁ 
TAJENKA, ruský souhlas. – E. Nadstavby nad římsou, organizace pro letectví a kosmonauti-
ku, mramor. – F. Planetka, SPZ Litoměřic, značka francovky. – G. Planetka, řeka v Jihoafrické 
republice, chemické vlákno. – H. Temný oblak, TŘETÍ TAJENKA, islámské tradice. – I. Ná-
stroj sekáče, nerost, planetka. – J. Postava, starý název tureckého města Enez, evropské plavidlo.  
– K. Údolí se sráznými stěnami, kobka, geologická vrstva starohor. – L. Staročeské vztažné zá-
jmeno, nepohyblivá, údobí. – M. Druh lamy, pták podobný koroptvi. – N. PRVNÍ TAJENKA.

SVISLE: 1. Druh na hrubo drceného kamene na úpravu vozovky, jihoamerický keř. – 2. Namáče-
cí přípravek, německy „čin“, české mýdlo. – 3. Polní plošná míra (slovensky), dvě ženská jména 
(13.1. + 28.3.), SPZ Liberce. – 4. Tahouni, náboj, neobut, Ludolfovo číslo. – 5. Pouta, Egyptský 
bůh slunce, značka miliampéru, jméno spisovatele Staška. – 6. Obor působnosti, PÁTÁ TAJEN-
KA, jaké (slovensky). – 7. Hluk, město ve Francii, iniciály fotbalisty panenky. – 8. Zůstat, zasta-
rale „tolik“, Trampský oddíl (zkr.). – 9. Název vývojky, enzym, Chaplinův film. – 10. Pochoutka 
na dřevíčku, snížený tón, citoslovce syčení, textilní látka. – 11. A ne, obyvatel Asie, slovensky 
„jiná“, chem. značka hliníku. – 12. Dětský pozdrav, ČTVRTÁ TAJENKA, moji. – 13. Geologická 
vrstva prvohor, souhlas, metropole Turecka. – 14. Rostlina „laskavec“, letadla.

NÁPOVĚDA: B – TANAKA, G – VAAL, J – SICKE, K – UNKAR, 7 – ANET, 8 – TOLI, 9 – 
LYASA, 13 – AKAD.                                                      Vladimír Čihák, Znění tajenek na str. 12



Obzvlášť ty se šťastným koncem. Jeden takový se stal mým  
přátelům, a protože v tom hraje roli i krásný kout našich hor, po-
dělím se o něj s vámi.

Bylo, nebylo, narodila se nám štěňátka. A protože jsem jim hle-
dala ty nejlepší nové rodiny, dala jsem oznámení do skupiny přátel 
plemene, které chovám a ozvala se mi Danuška, o které ten příběh 
je. Nejen o ní, samo sebou, ale to byl první krůček, na který pak 
navázaly další.

Štěňátko si odvezli s manželem Martinem a dávali mi krásné 
zprávy, fotky a nakonec přijeli na dovolenou k nám, i se štěňátkem.

A chtěli si to tu užít, někam se podívat, odpočinout si a vyčistit 
hlavu. Kam jsem je asi mohla poslat? Vždy je to stejné, na prvním 
místě Neratov a pak další trasy po našich horách... A na Neratově 
se začal psát příběh, který skončil tím nejkrásnějším způsobem...

Jeli sami a jeli poprosit, zapálit svíčku a vroucně se pomodlit 
za zázrak zrození. A prosba byla vyslyšena. Za devět měsíců do-
stali ten nejkrásnější dárek - malou Emmu.

A zase přijeli, tentokrát poděkovat a zapálit svíčku a vím, že to 
tak bude pokaždé, kdykoli přijedou k nám, z Teplic, z opačného 
konce republiky - vždycky jejich kroky povedou do Neratova...

Je zvláštní a krásné, jak se někdy cesty zkříží, kam člověka 
zavede náhoda. A jsem ráda, že taková náhoda se stala tady u nás 
a ten šťastný konec je na tom nejkrásnější.                   O. Pleslová

MŠ Rokytnice
„Nějaký čas 

poté…“
Všichni víme „po čem“. Hlav-

ní je, že už zase můžeme do naší 
školičky. Těšily se děti, paní uči-
telky i celý personál. A i dřevěná 
zvířátka se tetelila blahem, že už 
nemusí mít roušky a stojí pevně 
na svém místě, aby dodržela rozestupy.

Ale pozor! Mateřská škola žila i v době uzavření. Třída Lištiček 
„má nový nátěr“. A tak se děti vrací do vymalované a vygruntova-
né třídy. I paní kuchařce se bude lépe vařit ve vybílené kuchyni.

A když už malování, tak ve velkém. Paní učitelky Pavlínu 
a Simonu nemohlo nic zastavit. Vznikla krásná zeď plná oveček. 
V době čekání na své dítě je můžete spočítat. Další stěna je ukáz-
kou „naivního umění“. Krokodýl hlídající zábradlí, to je už jen 
dobře využitý zbytek barvy.

Většina zaměstnankyň našila roušky, návleky na boty a různé 
maličkosti ke zkrášlení prostředí.

Od 11.5. se vracíme pomalu k normálnímu provozu. Rodiče pře-
dávají své dítě u vstupních dveří u školky a odchází. Již několik 
rodičů toto opatření chválí a doufají, že toto rychlé a bezproblé-
mové předávání zavedeme nastálo. V době uzavření mohli rodiče 
na webových stránkách školky najít rady k domácí práci s dítětem, 
mohli dětem pouštět pohádky a dostávali rady na grafické cviky. Je 
otázka, kdo jak využil možný volný čas se svojí ratolestí.

Návrat do školky byl pro všechny radostný. Děti byly plné do-
jmů, ale i očekávání. A to se také dovíte věcí. Třeťáci si vyprávěli 
o tom, jak jsme vznikli a kde jsme se jako lidé objevili. Víte, že 
jedna teorie říká, že možná člověk vznikl napůl z mimozemšťánů? 
Zvídavá holčička jen neví, která ta půlka je z čeho. A také ji nejde 
do hlavičky, jak je to s tím vznikem z opice. To jako mami i ty 
a taťka? Snad ne i paní ředitelka! Jen si nějak ta malá „vědátorka“ 
nemůže vzpomenout, kdy se jí ztratily ty opičí chlupy (ale snad si 
to bude pamatovat někdo z dospělých).

Přesně pro tyhle dětské nápady a rozumy je práce u malých dětí 
tak krásná a naplňující.

Tak neváhejte a podívejte se přes plot na naši krásně vymalo-
vanou zeď.

Všem přejeme sílu, optimismus a usměvavé tváře – třeba i pod 
rouškou.

Vaše školička (Gall.)

Mám ráda příběhy

HORSKÝ KURÝR
REGIONÁLNÍ MĚSÍČNÍK

PRO ROKYTNICKO A OKOLÍ

PO TŘICETI LETECH SVÉ EXISTENCE SE STAL 
KRONIKOU ZACHYCUJÍCÍ  ŽIVOT LIDÍ, 

KTEŘÍ TU ŽILI, ŽIJÍ A ŽÍT BUDOU.



 Milovníci vláčků, kolejí, 
ale také historie se mohou 
těšit na nový exponát v mu-
zeu lokálky. Nejprve jej však 
čeká rozsáhlá rekonstrukce. 

 Muzeu se podařilo  
koupit skříň bývalého osob-
ního vozu Ci 3-9696 z roku 
1926, vyrobeného v Kopřiv-
nici. Jeho příběh nám popsal 
a nafotil pan Aleš Filip – člen 
Letohradského železničního 
klubu:

 Dle dochovaných nápisů 
a zjištěných informací ještě 
26. ledna 1973 prošel díl-
ny Krnov, následně sloužil 
pod domovskou stanicí Lysá 
nad Labem a poslední plá-
novanou prohlídkou prošel 
r. 1975. Pak následovalo 
vyřazení a transport do Ro-
kytnice, kde byl vůz zbaven 
pojezdu a nám neznámým 
způsobem dopraven do Ne-
ratova, kde sloužil na okra-
ji obce místnímu státnímu 
statku. Zub času, nenechav-
ci a mizivá údržba navíc 
na okraji vlhkého lesíka 
za desítky let vůz pozname-
naly. Členové Letohrad-
ského železničního klubu 
o jeho existenci věděli delší 
dobu, ale původně vzhledem 
k jeho stavu o koupi neuva-
žovali. Po přehodnocení po-
třeb a směřování Muzea však 

přece jen zvítězila snaha vůz 
v minutě dvanácté zachránit 
a využít. Po překonání mno-
ha potíží a náročné přepravě 
se v areálu Muzea postupně 
podrobí vizuální opravě skří-
ně a bude využit jako další 
prostor pro část expozice. 

 Závěrem je nutno  
poděkovat opět za precizní 
práci firmě Maivald jeřáb-
nické práce, firmě Selka 
a.s. Rokytnice za přepravní 
techniku a Pavlu Mudruňko-
vi a Pavlu Nerudovi z LŽK, 
kteří jeřábnické práce zapla-
tili.

 Vzhledem k vývoji  
celkové situace v naší zemi 
a potřebným pracím, které 
je potřeba před otevřením 
realizovat, bude Muzeum 
otevřeno až na hlavní prázd-
ninovou sezónu od 4. čer-
vence.  

 V  květnu  uplynulo  deset 
let,  co  se  Muzeum  lokálky 
poprvé  otevřelo  veřejnosti. 
Tomu  předcházely  stovky 
hodin  úmorné  práce  dobro-
volníků  a  členů  LŽK,  kteří 
budovu  převzali  opuštěnou 
a zchátralou. Dnes je bývalá 
výtopna  chloubou  rokytnic-
kého nádraží.

ZS
Foto: A. Filip

Nový exponát Muzea lokálky
na rokytnickém nádraží

q Stavba výtopny v roce 1906 zachycená na dobové pohled-
nici



 Jaro přišlo do naší přírody 
jako obvykle. Ale my jsme 
ho vlivem nastalé situace 
prožívali jinak. Mnoho lidí 
bylo znenadání bez práce, 
pracovali doma a byli ne-
dobrovolně vězněni ve svých 
bytech. Příroda se probudila 
do téměř naprostého klidu, 
nikde téměř žádného živáč-
ka. Krajinu nebrázdily davy 
motoristů a cyklistů. Jen ob-
čas nějaký pěšák nebo rodin-
ka. A lidé cestující do práce 
a zpět domů. V zemědělství 
a v lesích práce neustala. Ale 
ani na dalších pracovištích 
v našem okolí.
 Měli jsme dva měsíce na to, 
abychom si ujasnili žebříček 
hodnot a vymístili věci nedů-
ležité. Mnozí z nás si jistě pře-
četli knihy, na které pro jiné 
iniciativy nebyl čas, uklidili 
ve svém příbytku a jeho okolí 
a v neposlední řadě i  v sobě. 
Někoho možná vynucený klid 
inspiroval k nějakým zájmům 
nebo koníčkům, na které jsme 
už zapomněli nebo netušili, že 
budeme vůbec někdy dělat.   
 Není ale všem dnům nejis-
toty konec, ještě může nastat 
další. Výlety do ciziny se ne-
konají a tak máme jedinečnou 
příležitost všímat si svého 
okolí a navštěvovat zajímavé 
lokality v naší krásné zemi. 
Ne každé místo je nutno bráz-
dit autem nebo na motorce, 
a když, tak je dobré se zasta-
vit na vhodném místě. I krát-

ká procházka nám umožní vi-
dět místa třeba jen za našimi 
humny, kde jsme ještě nikdy 
nebyli. Občas se i zastavit 
na kus řeči s místním člo-
věkem a dovědět se nějaké 
zajímavosti. Teď již návštěv-
nost trochu stoupla, přestože 
turistická místa, dříve hojně 
navštěvovaná, jsou dosud 
uzavřená a budou se zpřístup-
ňovat pozvolna. Což nám ne-
brání v tom, abychom si vy-
šlápli kolem lesa, podle řeky 
nebo potoka, polní či luční 
cestou. Ale opatrně, příroda si 
zvykla na klid, který při velké 
dřívější návštěvnosti neměla. 
A místní obyvatelé také. Tak 
ať se to nám všem daří zvládat 
v klidu a pohodě.

Text a foto: Petr Zámečník

q Kostelík v polské pří-
hraniční obci Niemojów 
zachycený z české strany 
od Bartošovic.

Jaro, jaké jsme
ještě nezažili  Pokud se situace nezmění k horšímu, tradiční výstava „Mezi 

horama“ na Vrchní Orlici u Bartošovic v Orlických horách se 
uskuteční 2. – 6. července. Sice pravděpodobně v menším roz-
sahu, ale máme se na co těšit.
 Zahájena bude 2. července v 16.00 hodin. V pátek 3. července 
v 17.00 hodin vystoupí v hudebním programu Eva Henychová 
a Slávek Klecandr. Podrobnosti budou zveřejňovány průběžně 
plakátováním, v tisku a jinými dostupnými způsoby.

 Pořádá Spolek Magdalena
Bartošovice v Orlických horách.

VÝSTAVA „MEZI HORAMA“
NA VRCHNÍ ORLICI BUDE

Co nového na Vrchní Orlici
 Kostela se ujala Obec Bartošovice, opravy se financují převážně 
z darů, byla vyhlášena veřejná sbírka. Bylo nainstalováno osm no-
vých oken z daru sponzorů. Provedeno odvodnění kostela. V nej-
bližší době se počítá s rekonstrukcí schodišť do věže, opatření re-
plik okenic ve věži, zpevnění konstrukce kůru, oprava napadených 
stropních trámů, zajištění statiky popraskaného zdiva a oprava 
střechy bývalé márnice.

Petr Zámečník

KAMENICTVÍ
RAŠKA & HOFFMAN

Již přes čtvrt století jsme tu pro vás,
firma založena již v roce 1989

 Nabídka kompletních kamenických služeb
 Výroba a montáže pomníků a jejich částí
 Broušení a opravy hrobů, rovnání hrobů
 Zhotovení nápisů do kamene i černého skla
 Hřbitovní doplňky, keramické fotografie
 Konsultace zdarma
 Žádné hromadné nábory
 Volejte, přijedeme individuálně za vámi zdarma

Kvalitně za velmi přijatelné ceny

ČESKÉ LIBCHAVY 89     tel.: 603 281 831, 732 588 957
e-mail: kamenictvi.raska@seznam.cz

www.kamenictviraska.cz



ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE
1. Bílé Podolí
2. divého muže
3. městys

4. heraldické
5. věnec

 Kaskáda jezírek zasazená 
do kopcovité krajiny v horní 
části osady Souvlastní připo-
míná horská plesa. Na malém 
vodním toku byly zbudované 
tůně a meandry za účelem za-
držování vody v krajině.
 Bližší informace o projektu 
„Revitalizace Souvlastní“ nám 
sdělil Ing. Antonín Schreiber 
– správce toků Lesy ČR. Malý 
vodní tok bez jména, který se 
z levé strany vlévá do řeky 
Zdobnice, se nacházel v již do-
žilém betonovém zatrubnění. 
Vodní tok se uvedl do přiroze-
ného stavu s meandry a tůněmi 
s pozitivními účinky na za-
držení vody v krajině. Cílem 
zásahu bylo rovněž vytvoření 
podmínek pro obnovu původ-
ních biotopů v potoční nivě 
a zvýšení biodiverzity – tedy 
rozmanitosti žijících organis-
mů v této lokalitě. Vysázelo se 

zde přes stovku stromků a keřů. 
Za zmínku stojí také broukovi-
ště neboli hmyzí domov z dře-
věných kůlů v dolní části loka-
lity. 
 Projekt Revitalizace Sou-
vlastní byl financován z dotace 
Operačního programu Životní-
ho prostředí.                        ZS

Jezírka na Souvlastní

Z důvodu vývoje epidemiologické situace COVID-19, může být 
program letních akcí 2020 upraven, případně zrušen.

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

NABÍZÍ:
q desinfekce
q desinfekční gely
q jednorázové rukavice
q Savo

q krmení pro zvířata (psy, kočky, andulky…)
q výměna bombiček Soda stream
q vše pro grilování: grilovací tácky, alobal,  

dřevěné uhlí, ubrousky
q kancelářské zboží



POHLED DO HISTORIE
 Na dobových fotografiích je zachycena jednotřídní obecná 
škola na Horní Rokytnici. Vyučovalo se zde od roku 1876. 
Do té doby děti odsud docházely do školy v Rokytnici nebo 
na Panském Poli. V kronikách se uvádí, že zdejší školu navště-
vovalo až 70 žáků. 

 Budovu později využívalo zemědělské družstvo jako školící 
a rekreační středisko. Do dnešní podoby byl objekt přestavěn 
v roce 2004 a známe jej jako Penzion Severka.

ZS

TIP NA VÝLET

Rozhledna v Olešnici
 Nová rozhledna na Feistově 
kopci (711 m n.m.) v Olešnici 
v Orlických horách by měla 
být dokončena a zpřístupněna 
veřejnosti na letní prázdniny. 
Jedná se o další vyhlídkovou 
věž pořízenou v rámci projektu 
Euroregionu Glacensis Česko-
-polská Hřebenovka. Rozhled-
na je vysoká 30 metrů, má 
sedm pater a vyhlídková plo-
šina ve tvaru osmiúhelníku se 
nachází ve 27 metrech.
 Na návrší zmíněného Feisto-
va kopce čeká návštěvníky také 
naučná geologická stezka, kde 
se z devíti informačních panelů 
dozví zajímavosti o místní geo-
logii a geomorfologii. 
 Ještě letos na podzim se mů-
žeme těšit na další rozhlednu 

v Orlických horách. Ta bude 
na vrchu Šibeník u Nového 
Hrádku. Vznikne přestavbou 
již neexistující demontované 
větrné elektrárny.

ZS

žALuZIE krčMář
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077
Mobil:  602 412 012
Privat:  
465 612 602

564 01 žAMBErk
SNP 1348

Cyrilometodějský 
koncert 

v kostele
sv. Filipa
a Jakuba 

v Nebeské Rybné

5. 7. 2020
od 17 hodin

Vystoupí: Martin Strejc - varhany,
Petr a Lucie - housle, zpěv

Vstupné dobrovolné
bude věnováno na obnovu kostela.



VÝSTAVY MUZEA
A GALERIE ORLICKÝCH HOR

FOTOHÁDANKA
Nové technologie umožňují už přímo při fotografování pořídit 

snímky, připomínající fotomontáž. Jednu takovou Vám přinášíme 
v rubrice fotohádanka. Jaký kostel Vám obrázek připomíná?    ZS Výstava VE ZDRAVÉM TĚLE ZDRAVÝ DUCH – v prosto-

rách muzea na zámku v Rychnově
Výstava je věnovaná počátkům turistiky v rychnovském regio-

nu. Chybět nebude množství historických fotografií, ale ani expo-
nátů nejen z depozitářů rychnovského muzea.

Orlická galerie nabídne také nové výstavy. Návštěvníci se mo-
hou těšit hned na tři samostatné výstavy. První představí tvorbu 
náchodského rodáka Michala Burgeta. Svébytná plátna zobrazují-
cí převážně krajinu působí svojí romantičností a především námě-
tovou a formální mnohoznačností. Prezentovány ale budou také 
jeho kresby a grafiky obdobných námětů, což umožní pozorovat 
proměnu díla vlivem zvolené techniky. V jižním křídle 2. patra 
Kolowratského zámku bude možně navštívit výstavu Jiřího Sam-
ka. Autor od roku 1980 používá vlastní techniku „hlubokotisku 
z lina“. Díky ní a speciální barvě jsou tisky reliéfní se specifickou 
strukturou. Třetí výstava je věnována významné umělkyni, jejíž 
talent přesahuje hranice širokého regionu, Věře Jičínské. Její tvor-
bu společně s Nadací Věry Jičínské a Městem Dobruška Orlická 
galerie dlouhodobě prezentuje veřejnosti. 

   
V muzeu Sýpka v Rokytnici se na léto chystá výstava fotografií 

Orlických hor.
Společnost Ekola České Libchavy s.r.o., jako provozovatel 

Sběrného dvora odpadů v Rokytnici v Orlických horách, infor-
muje občany a rekreanty, že Sběrný dvůr je od úterý 26. května 
OTEVŘEN v normálním režimu.

OTEVÍRACÍ DOBA JE NÁSLEDUJÍCÍ:
úterý  13.00 - 18.00 hodin
čtvrtek  13.00 - 18.00 hodin
sobota    8.00 - 12.00 hodin

sběRnÝ dvŮR v ROkYtnIcI

q Odpověď na fotohádanku najdete v příštím čísle



Pět let od výstavby zbrojnice
 Před pěti lety byla v našem městě dokončena stavba hasičské 
zbrojnice. Oslava jejich pátých narozenin se ale ze známých důvo-
dů musela přesunout na příští rok. V pátek 22.5. proběhlo jednání  
s dodavatelem stavby kvůli ukončení záruční doby. K jeho výsled-
ku se ještě vrátíme. Na fotografiích z archivu Sboru dobrovolných 
hasičů Rokytnice si připomeňme, jak stavba v roce 2015 probí-
hala.

Z důvodu vývoje epidemiologické situace COVID-19, může být 
program letních akcí 2020 upraven, případně zrušen.
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V lyžařském areálu Říčky se pilně pracuje na demontáži lano-
vé dráhy, která vozila návštěvníky centra na vrch Zakletý od roku 
2006. Nahradit ji má šestisedačková lanovka 6CLD-B Leitner 
s bublinou dovezená z rakouského lyžařského areálu Steinplatte 
(na zimní fotografii). Vedení areálu se rozhodlo pro tuto velkou in-
vestiční akci z důvodu stále se zvyšujících požadavků na komfort 
a bezpečí přepravovaných osob. 

Demontáž, následné stavební práce a montáž nové lanovky bu-
dou probíhat od května do října tohoto roku. Když vše půjde po-
dle plánu a bude možné připravit dostatek sněhu, spustí se provoz  
1. prosince. 

V souvislosti s výměnou lanové dráhy bude o letošních prázd-
ninách omezený letní provoz areálu. O to více se budeme těšit 
na jízdu první šestisedačkou v Orlických horách.                       ZS

VÝSTAVBA NOVÉ LANOVKY NA ZAKLETÝ VRCH


